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L a llei de les jubilacions per 
nosaltres és una mala llei, 
tant pel contingut com pel 
procediment», per això, el 

grup mixt presentarà una esmena 
a la totalitat i diverses esmenes al 
text. Jaume Bartumeu, president 
del grup mixt i membre de Social-
democràcia i Progrés (SDP), va criti-
car ahir que, «després de tres anys», 
el Govern hagi presentat un text 
amb els funcionaris «en contra» i 
fent, «un cop més, contraban legis-
latiu», modificant «12 articles de la 
Llei de Funció Pública d’amagat».

Precisament, Bartumeu va vo-
ler centrar «la batalla» en «si la Llei 
de Funció Pública s’ha de canviar 
o no, i en si mantenim o no man-
tenim els drets», i no en els infor-
mes de la Comissió Consultiva i en 
si la Llei és qualificada o no. I per a 
Bartumeu, «els drets dels funciona-
ris en actiu s’han de mantenir». El 
membre de SDP va dir que «nosal-
tres mai hem negat que la reforma 
de les pensions s’hagi de fer, el que 
entenem que no es pot fer és fer sal-
tar pels aires els drets dels treballa-
dors de l’Administració que porten 
cotitzant anys», tal i com vol fer el 
Govern, «aplicant la Llei amb efec-
te retroactiu».

Per aquest motiu, Bartumeu va 
reconèixer que, tot i que encara no 
han començat amb l’elaboració de 
les esmenes, algunes aniran «en el 

33 El president d’SDP, Victor Naudi, i el president del grup mixt, Jaume Bartumeu, ahir. 

SDP defensa mantenir les jubilacions 
de tots els funcionaris en actiu
Naudí alerta que amb la figura de l’agent de l’administració «minvarà la preferència de l’andorranitat»

L. F. M
ANDORRA LA VELLA

@PeriodicAND

El PS acusa Rosa Ferrer de «pactes 
foscos» per reduir els entorns protegits

Un dels temes que preocupa al Partit 
Socialdemòcrata, i que «serà un dels 
nostres cavalls de batalla en les pro-
peres eleccions» és la modificació dels 
entorns de protecció que vol dur a ter-
me DA –passant de 100 metres a 20 
metres–, i que es votarà al Consell Ge-
neral el 24 de juliol.  

El primer secretari del PS, Pere Ló-
pez, va parlar «d’un nou retrocés»  pro-
vocat per aquest Govern, però propi-
ciat pels comuns. De fet, «alguns còn-
suls s’han mogut molt» perquè es fes 
aquest canvi, concretament, «Andor-

López diu que el Govern fa 
«mal ús» dels complements 
de responsabilitat afegida

MODIFICACIÓ DE LA LLEI DEL PATRIMONI CULTURAL
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ra la Vella va fer pactes foscos» durant 
les eleccions. A més, «és evident» que 
Ferrer «ha pressionat enormement al 
Govern», creant tensions entre aquest 
i el grup: «recordem que el ministre 
de Cultura hi estava en contra», pe-
rò finalment «ha hagut de claudicar 
davant d’alguns cònsols, i particular-
ment de la d’Andorra la Vella». 

Aquest «interès tant desmesurat» 
dels consols també «suposaria un in-
grés en les arques comunals», perles 
llicències urbanístiques i els impostos 
de la construcció.   

López va criticar que aquesta mo-
dificació, només «per afavorir quatre 
projectes urbanístics que poden supo-
sar molts diners per determinades fa-
mílies», el que es farà és «desprotegir 
el nostre patrimoni cultural per sem-
pre». Una modificació que és «molt re-

llevat i trascendent» i que s’està por-
tant «gairebé d’amagat».

COMPLEMENTS DE RESPONSABILITAT/Ló-
pez va dir ahir que el Govern està uti-
litzant els complements de responsa-
bilitat afegida (CRA) «d’una manera 
que no correspon», ja que haurien de 
suposar com a molt un percentatge 
del 10% o del 15% del salari i en can-
vi estan superant «el 120% o el 130%»,  
i va afegir que «escapa de tota lògica 
que un CRA sigui més elevat que el 
salari de la persona que el percep». El 
primer secretari del partit va dir que 
es tracta d’una «mala gestió econòmi-
ca», ja que per una banda «el Govern 
demana esforços i sacrificis, i després 
apareixen aquets desequilibris». Ló-
pez també va dir que en el Govern 
del PS no hi havia el mateix volum de 

CRA i que en cap cas, d’una quanti-
tat de 4.161 euros com és el del direc-
tor general de Tributs i Fronteres. De 
fet, en el cas concret del director de 
Fronteres i Tributs, López creu que 
s’hauria d’haver convocat una pla-
ça i atorgar-li la quantia que corres-

sentit de mantenir les jubilacions 
i prejubilacions dels funcionaris 
que estan en actiu» o almenys evi-
tar que «el canvi sigui tant radical 
com planteja la Llei». 

CRITICA A LA FI DEL ‘FUNCIONARI/ «De-
fensem els serveis públics perquè 
són l’únic patrimoni dels que no 
en tenen cap altre», i «perquè An-
dorra sigui un estat fort, no hem 

d’aprimar l’administració públi-
ca», sinó «tenir una bona policia, 
una bona justícia, un bona educa-
ció, etc», va afirmar Bartumeu. En 
aquest sentit el president de SDP, 

POLÍTICA

Víctor Naudí, va dir que «voler re-
tallar la figura del funcionari és un 
mal favor a la prestació de servei 
públic», ja que  «més enllà del pri-
vilegi, garanteix independència 
dels poders públics». Naudí tam-
bé va alertar que amb la figura de 
l’agent de l’administració de caràc-
ter indefinit  «minvarà la preferèn-
cia de l’andorranitat» i que «nosal-
tres volem protegir els nostres ciu-
tadans». 

Finalment, Bartumeu va asse-
gurar ahir que «la Plataforma és 
conscient que la situació reque-
reix sacrificis, però no en una so-
la direcció». La manera d’encarar 
la negociació el 2009 «era la bona», 
Toni Martí «els hi va prometre l’oro 
i el moro i el resultat tots el sabem, 
ells també». 

COMPLEMENTS DE RESPONSABILITAT/ So-
bre els complements de responsa-
bilitat afegida (CRA) fets públics re-
centment, Bartumeu va recordar 
que ja els va criticar al debat d’ori-
entació política perquè se n’han 
donat molts i s’estan utilitzant 
malament, i va recordar que tam-
bé va dir que s’havien accentuat 
a partir del febrer.  D’altra banda, 
va negar que li sembli malament 
que s’hagin publicat els noms dels 
directors que cobren quantitats 
elevades per aquests conceptes i 
va indicar que «en el moment que 
s’accepta ser director, s’és un càr-
rec de confiança política i per tant 
el sou ha de ser públic». H
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33 El primer secretari del PS, Pere López. 

pongués, però no fer-ho a través d’un 
complement. A més, opina que 7.009 
euros és una quantitat massa elevada 
per a un director de la funció pública, 
que «fa mal als ulls» i que cap directiu 
de l’Administració hauria de cobrar 
més que el cap de Govern. H


